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 Protokół nr 41/2022 

posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego 
Powiatu i Przestrzegania Prawa 

które odbyło się w czwartek 24 marca 2022 r. 
 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie  
 
W posiedzeniu uczestniczyło 9 Radnych.  
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyli także: 
 Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  
 Monika Bulińska Dyrektor Śremskiego Ośrodka Wspierania Małej 

Przedsiębiorczości 
 Natalia Walczak inspektor wydziału Organizacyjnego i Inwestycji  
 Ryszard Lewandowski inspektor do spraw zarządzania kryzysowego, ochrony 

ludności i spraw obronnych  
 Marek Matuszewski Z-ca naczelnika wydziału geodezji i gospodarki 

nieruchomościami  
Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa otworzył posiedzenie Komisji o godz. 
10.00. Powitał zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy 
obecności stwierdził wymagane quorum.  
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono.  
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Informacja o projektach realizowanych przez Starostwo Powiatowe w Śremie, 
jednostki organizacyjne powiatu oraz stowarzyszenie Unia Gospodarcza 
Regionu Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na działalność 
warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2022 roku w części nieobjętej 
finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody 
Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 

6. Zaopiniowane projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
nabycie na własność powiatu śremskiego nieruchomości gruntowej, położonej w 
Grzybnie, gmina Brodnica. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 
powiatu śremskiego. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 
Ad 2. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zgłosić uwagi 
do protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji? 
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Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w wyniku którego protokół nr 
40/2022 z dnia 24 lutego 2022 r. został przyjęty (9 głosów za). 
 
Ad 3. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego Informacji o projektach realizowanych przez Starostwo 
Powiatowe  
w Śremie, jednostki organizacyjne powiatu oraz Stowarzyszenie Unia Gospodarcza 
Regionu Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości, 
która stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Monika Bulińska Dyrektor Śremskiego Ośrodka Wspierania Małej 

Przedsiębiorczości przedstawiła informację. 

 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
 
Radny Emil Majsner podziękował za przedstawienie informacji. Zapytał jakie plany 
ma ośrodek na ten rok i kolejne lata. Z czego dodatkowo będą mogli korzystać 
przedsiębiorcy? Podziękował w imieniu przedsiębiorców za te programy, które są 
do tej pory realizowane przez ośrodek.   
 
Monika Bulińska Dyrektor Śremskiego Ośrodka Wspierania Małej 

Przedsiębiorczości odpowiedziała, że w tym roku kończy się strategia rozwoju 

stowarzyszenia, która została przyjęta na ostatnie siedem lat. W obszarze 

przedsiębiorczości cztery główne usługi doradcze, informacyjne, szkoleniowe, 

finansowe nie zmieniają się od 15 lat.  Ewentualnie zmieniają się poszczególne 

komponenty np. pandemia spowodowała szereg usług świadczonych na rzecz 

przedsiębiorców, w oparciu o instrumenty które skierował rząd lub inna instytucja 

dla przedsiębiorców. Obecnie sytuacja związana z Ukrainą spowodowała 

konieczność zbudowania określonego programu. Dyrektor wyjaśniła, że informacje 

o konieczności zaangażowania się w ten projekt otrzymała od p. Burmistrza Śremu i 

szczegółów nie wyjaśni, ponieważ na ten moment ich nie zna. „W zakresie usług 

finansowych jest fundusz pożyczkowy, który ośrodek chciałby rozwijać nie tylko 

dysponować 4 mln zł, którymi dysponuje w oparciu o wkład własny, ale mieć taki 

wkład własny który pozwoli nam sięgać po wyższe wartości. Taką możliwość 

chcieliśmy mieć mając Mikropożyczkowy Fundusz Rozwoju dla Wielkopolski, gdzie 

pozyskane 4 mln zł było nam obiecane jeżeli obrócimy tymi środkami jeszcze raz, 

my to zrobiliśmy, wykonaliśmy umowę, ale okazało się, że te środki musimy zwrócić 

ponieważ inne są priorytety rządu. W związku z czym nie ma środków w kwocie 4 

mln zł, które ośrodek sobie założył jako wkład własny do wykorzystania do 

kolejnych funduszy. Jeżeli chodzi o sferę przedsiębiorczości, fundusze pożyczkowe 

i innych pośredników to poza śremskim ośrodkiem i być może Koninem nie ma 

środków żaden pośrednik finansowy z Wielkopolski i zapewne nie będzie miał do 

połowy przyszłego roku. Trudno w tej chwili prognozować, ale dopasowujemy się do 

tego co w danej chwili dzieje się na rynku, a dzieje się bardzo dużo. 

Oprocentowanie kredytów funduszy pożyczkowych wynosiło 0,14 %, obecnie 

2,85%, a od 01.04 3,42%. Obecnie przedsiębiorcy wykazują duże zainteresowanie 
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funduszami. Jak będzie za jakiś czas trudno powiedzieć. Jeżeli chodzi o inne sfery 

działalności trzeba poczekać jaką politykę i plany przyjmie zarząd”. Powiedziała, że 

na pytania dotycząc innej sfery działalności ośrodka można uzyskać odpowiedź 

bezpośrednio w placówce. Ponadto zachęciła aby zgłaszać jakieś wspólne 

inicjatywy lub działania. 

 
 
Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Natalia Walczak inspektor wydziału Organizacyjnego i Inwestycji przedstawiła 
informację dot. Starostwa Powiatowego w Śremie. 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
 
Radny Tomasz Klaczyński pogratulował panu Staroście oraz pracownikom 
starostwa skuteczności w aplikowaniu o środki. Zapytał czy w związku z tym, że 
złożone wnioski na poprawę bezpieczeństwa na drogach powiatowych nie uzyskały 
dofinansowania powiat będzie realizował te zadania ze środków własnych czy 
planowany jest kolejny nabór. Dodał, że jakiś czas temu pytał czy będą składane 
wnioski i jak widać zostały złożone.  
 
Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że nie ma kolejnego naboru 
wniosków i powiat nie planuje finansować tych zadań. 
 
Radni nie zabrali więcej głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Ad 4.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2022 roku w części 

nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Joanna Szczepaniak Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2022 

roku w części nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5.  

Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia od 
Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 
 

Ryszard Lewandowski inspektor do spraw zarządzania kryzysowego, ochrony 

ludności i spraw obronnych przedstawił projekt uchwały. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
od Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad 6. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 

porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne nabycie na własność powiatu śremskiego nieruchomości gruntowej, 

położonej w Grzybnie, gmina Brodnica. 

 

Marek Matuszewski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i gospodarki 

Nieruchomościami  Starostwa Powiatowego w Śremie przedstawił projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał jakie to są działki. Czy są one zlokalizowane za 
przystankiem w stronę wsi , włącznie z boiskiem? Co stanie się z tym boiskiem? 
 
Marek Matuszewski odpowiedział, że to są te działki oprócz działki z boiskiem. 
Działkę z boiskiem chce nabyć Wójt Gminy Brodnica od Krajowego Ośrodka 
Wsparcia Rolnictwa. Wówczas boisko zostanie zmodernizowane i dostępne 
również dla uczniów Zespołu Szkół Rolniczych w Grzybnie.  
 
Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że Wójt Gminy Brodnica również 
informował go o tych planach. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 

Salę sesyjną opuścił Starosta Zenon Jahns. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za) projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie na własność powiatu śremskiego 

nieruchomości gruntowej, położonej w Grzybnie, gmina Brodnica. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 7. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmieniającej 
uchwałę budżetową na 2022 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak przedstawiła projekt uchwały.  
 
Radny Emil Majsner zapytał w jakiej formie złożyli wnioski Dyrektorzy Liceum 
Ogólnokształcącego w Śremie i Zespołu Szkół Ekonomicznych, w których 
dobrowolnie zrzekają się kwoty 50 tys. zł z wynagrodzeń na pokrycie kosztów 
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zakupu energii. Dodał, że chciałby je zobaczyć jeśli zostały złożone w formie 
pisemnej. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) odpowiedziała, że 
wnioski kierownicy jednostek organizacyjnych składają w formie pisemnej i są do 
wglądu w wydziale finansów starostwa. 
 

Na salę sesyjną wszedł Starosta Zenon Jahns. 
 
Starosta Śremski Zenon Jahns poprosił, aby pan Radny powtórzył pytanie. 
 
Radny Emil Majsner powtórzył pytanie. 
 
Starosta Śremski Zenon Jahns wyjaśnił, że środki które zostaną obecnie 
przesunięte z płac, wrócą w terminie późniejszym. Dyrektorzy jednostek oraz ich 
księgowi zostali poinformowani, że wszystkie środki na zwiększenie energii i gazu 
otrzymają w połowie bieżącego roku. Pomimo tego, że Ustawa o szczególnych 
rozwiązaniach służących ochronie odbiorców paliw gazowych w związku z sytuacją 
na rynku gazu obowiązuje od stycznia br. PGNiG może rozliczyć koszty do połowy 
roku. Jednostki muszą na bieżąco opłacać rachunki, a mają za małe plany 
finansowe. W związku z czym oni „pożyczają sobie środki z planów płac”. Kiedy 
PGNiG dokona korekty poniesionych kosztów wiadomo będzie ile środków 
jednostkom brakuje i powiat im tą różnicę wyrówna. Nie należy tych działań 
interpretować w ten sposób, że dyrektorzy zabierają środki z wypłat.  
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2022 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu.  
 
Ad 8. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa ogłosił przejście do następnego punktu 
porządku dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią 
Prognozę Finansową powiatu śremskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) przedstawiła projekt 
uchwały.  
 
Radni nie zabrali głosów. Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie (8 głosów za, 1 wstrzymujący się) 
projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad 9. 
Przewodniczący Komisji Zbigniew Hoffa zapytał, czy Radni chcą zabrać głos w 
tym punkcie porządku obrad?  
 
Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że Ustawa o szczególnych 
rozwiązaniach służących ochronie odbiorców paliw gazowych w związku z sytuacją 
na rynku gazu reguluje tylko poniesione koszty zakupu gazu. Natomiast nasze 
jednostki organizacyjne ponoszą również koszty zakupu węgla np. dla Domu 
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Pomocy Społecznej w Śremie zakupiono 35 ton węgla w cenie 1600 zł za tonę (na 
ten moment jednostka jest zaopatrzona w opał) lub miału dla Zespołu Szkół 
Rolniczych w Grzybnie (jednostka ma zapas opału do końca bieżącego roku). Dla 
porównania w Liceum Ogólnokształcącym w Śremie za gaz w 2020 roku trzeba było 
zapłacić 75 tys. zł, w 2021 roku 300 tys. zł. Za opłacone rachunki w czwartym 
kwartale ubiegłego roku nie będzie rekompensaty, a ceny wzrosły o 300-400 %. 
Ponadto zapisy ww. ustawy nie obejmują ochroną zużycia energii gazu w naszym 
starostwie, PUP w Śremie, PZD, DPS w Śremie oraz ZSR w Grzybie. Nasz szpital 
zgodnie z podpisaną umową z PGNiG ma zagwarantowaną stałą stawkę za ceny 
gazu do końca bieżącego roku. Zdaniem Starosty w chwili obecnej lepiej zarządzać 
firmą prywatną niż samorządem, ponieważ to właściciel decyduje o dochodach, 
kosztach i wydatkach. W samorządzie zarządzający decyduje tylko o wydatkach. W 
związku o obecną inflacją wiele samorządów zacznie borykać się z problemami, 
ponieważ nie podoła skutkom podwyżek. Wysoka inflacja powoduje wyższe 
dochody do budżetu państwa, więc właściwym byłoby wsparcie mniejszych 
samorządów, ponieważ te większe sobie poradzą. Starosta wyjaśnił, że nie ma na 
myśli naszego samorządu, ponieważ ma odpowiednio skalkulowane nasze finanse. 
Niemniej jednak ten wzrost wyniesie dla naszych jednostek organizacyjnych ok.1,5 
– 2 mln zł.  Jeśli chodzi o zaplanowane inwestycje drogowe to rozstrzygnięcie 
przetargu nie gwarantuje jej realizacji. Czasami wyłonieni w przetargu wykonawcy 
wolą stracić wadium aniżeli podpisać umowę lub podpisują umowę, ale odstępują 
od realizacji i płacą kary umowne. W naszym przypadku zaplanowana inwestycja 
drogowa na odcinku Chrząstowo – Sroczewo miała opiewać na kwotę 3,6 mln zł. 
Wyłoniona w przetargu najniższa oferta opiewała na kwotę ok 4 mln zł. Wojewoda 
Wielkopolski przeznaczył na to zadanie 2,2 mln zł. Natomiast pozostała kwota w 
wysokości 1,8 mln zł będzie pochodziła z naszego budżetu. Powiat zabezpieczył na 
realizację przedmiotowej inwestycji 1,1 mln zł, a sfinansuje ją za 1,8 mln zł co daje 
700 tys. zł różnicy. Dodatkowo zaplanowano na inwestycję drogową w m. 
Błociszewo 3 mln zł, a najniższa wyłoniona w przetargu oferta wynosiła ok. 3,7 mln 
zł. W związku z czym konieczna była zmiana specyfikacji warunków zamówienia. 
Wyłoniona w kolejnym przetargu oferta opiewała na kwotę 3,3 mln zł co oznacza, 
że trzeba zabezpieczyć w budżecie dodatkowe 300 tys. zł. Dało to razem z dwóch  
inwestycji dodatkowe 100 tys. zł. Dodał, że na drogę w m. Błociszewo otrzymano 
dotację w kwocie 2,8 mln zł. Jeżeli chodzi o mniejsze inwestycje to będą one 
przeprowadzane, ale w węższym zakresie. Starosta podkreślił, że chciałby aby w 
przyszłości została wyremontowana droga przy ul. Zamenhofa w Śremie oraz na 
odcinku Brodnica-Iłówiec. Poinformował, że obecnie nie jest dobry czas, aby 
zaciągać kredyty. Nasz powiat w styczniu br. spłacił kredyty w PKO i BGK z roku 
2023, w BGK i pozostało do spłaty na przyszły rok 1,5 mln zł w SBL. Dlatego będą 
wydawane środki tylko tam gdzie trzeba. Jeśli nasz powiat zaspokajałby potrzeby 
innych, które nie należą do jego zadań to wpadłby w pułapkę braku płynności 
finansowej. Jednak nic takiego nam nie grozi.   
 
Radny Wojciech Zajler podziękował Przewodniczącemu Rady, że na poprzedniej 
sesji poruszył temat agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę, która objawia się 
mordami, gwałtami, wtargnięciami armii Putina na obcą ziemię. Poinformował, że 
Gmina Śrem wystosowała oficjalne stanowisko potępiające tego typu działania. 
Zapytał czy Rada Powiatu w Śremie mogłaby również przyjąć oficjalne stanowisko 
potępiające tego typu agresję. Radny powiedział, że problemy podwyżek cen gazu 
o 300-400%, o których wspomniał pan Starosta są niczym w obliczu tego jak ludzie 
są traktowani przez zbrodniarzy rosyjskich na terenie Ukrainy. Dodał, że docenia 
działania pana Starosty we wszystkich kwestiach związanych z podwyżkami cen 
gazu. Jednak gdyby nasza rada podjęła takie oświadczenie to byłby taki 
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symboliczny gest sprzeciwu wobec zaistniałej sytuacji. W związku z groźbami 
wobec naszego kraju obecnie wszyscy zdają sobie sprawę z niepewnej sytuacji.  
Nie wiadomo czy za miesiąc nasza Rada będzie mogła również spotkać się tutaj na 
sali sesyjnej. Ponowił prośbę o przyjęcie stanowiska w tej sprawie.  
 
Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski odpowiedział, że popiera propozycje 
pana Radnego, a na poprzedniej sesji wyraził tylko słowa wsparcia dla ludności 
Ukrainy.   
Dodał, że widać orgaznizowaną pomoc dla napływających uchodźców w szkołach i 
na terenie naszego powiatu. Poinformował, że zostanie przygotowane na najbliższą 
sesję stanowisko Rady Powiatu w Śremie w tej sprawie.  
 
Starosta Śremski Zenon Jahns powiedział, że również podziela stanowisko 
radnego Wojciecha Zajlera. Pomimo tego, że jest wojna w Ukrainie nikt nas nie 
zwalnia z opłacania rachunków. Skutki napływu uchodźców to są nie tylko koszty 
dla Państwa, ale również dla samorządów np. na terenie naszego powiatu są 
tworzone specjalne oddziały w szkołach. Tak naprawdę te koszty dotkną każdego.  
 
Radny Wojciech Zajler odpowiedział, że nie ma pretensji, ponieważ wie, ze cały 
Zarząd Powiatu robi wszystko co w jego mocy aby pomóc Ukraińcom. Dodał, że w 
lutym br. czytał artykuł jakimi problemami żyła ludność Ukrainy oprócz posiadanych 
kredytów zastanawiali się gdzie wybiorą się na wakacje i na tamten moment nie 
zdawali sobie sprawy jakimi są szczęśliwymi ludźmi przed wtargnięciem rosyjskiego 
agresora. Wyraził nadzieję, że wspólnie jako ludzie podołamy, jednocześnie 
podziękował za obecną postawę.  
 
 Radny Emil Majsner powiedział, że również popiera podjęcie stanowiska Rady w 
ww. sprawie. Zdaniem radnego „dwuletnia pandemia covid i obecna wojna jest 
doskonałą wymówką dla pewnego rodzaju błędów”. Zapytał na jakim etapie są 
uzgodnienia z koleją dotyczące planowanego remontu ul. Zamenhofa w Śremie. 
Ponadto podziękował, za inne planowane inwestycje. Dodał, że koszty tych 
inwestycji nie wynikają tylko z podwyżek cen, ale związane są z wyjazdem 
pracowników budowlanych na toczącą się wojnę. Ludzie ci pojechali walczyć o 
swoje rodziny i dom, a konsekwencje będziemy ponosili my wszyscy. Zapytał jak 
wzrost stóp procentowych wpływa na kredyt zaciągnięty na spłatę zadłużenia 
naszego szpitala.  
 
Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że trzeba się z tym zgodzić, że za 
chwile firmy nie będą brały udziału w przetargach, ponieważ nie będą miały mocy 
przerobowych. Swoje usługi będą chciały świadczyć duże firmy, ale ceny tych usług 
będą znacznie wyższe. Jeżeli chodzi o remont ul. Zamenhofa to przede wszystkim 
trzeba pozyskać grunt na poszerzenie drogi o dodatkowy trzeci pas. Dyrektor PZD 
prowadzi już rozmowy w Związku Powiatowo – Gminnym, który przejął akcje spółki 
PKS Poznań. Burmistrzowi Śremu, który należy do tego związku również zależy na 
realizacji przedmiotowej inwestycji. Dlatego jest bardzo prawdopodobne, że uda się 
tą inwestycję przeprowadzić w planowanym zakresie. Ponadto zostanie złożony 
wniosek do Wojewody Wielkopolskiego o dofinansowanie w przyszłym roku w 
ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Jeśli chodzi o pytanie dot. 
zaciągniętej pożyczki to zgodnie z warunkami umowy nie jest ona objęta WIBOR-
em tylko o połowę stawki referencyjnej weksli. Co skutkuje tym, że w skali 
bieżącego roku zapłacimy więcej o 230 tys. zł. Wiele samorządów zaciąga 
pożyczki, nie tylko nasz powiat. Oczywistym jest, że Ministerstwo Finansów będzie 
miało problem jeśli nie będziemy spłacać pożyczki. W roku 2019 i 2020 (przez 
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połowę roku) mieliśmy stawkę 3%. Podczas panującej pandemii została nam 
obniżona do 1,5 %. Od kolejnego okresu odsetkowego zostanie podniesiona o 
0,275 %, więc stawka wyniesie 1,775 %.  
 
Radni nie zgłosili więcej głosów i wniosków. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Pan 
Zbigniew Hoffa zamknął obrady Komisji o godz. 955. 
 
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Zbigniew Hoffa 


